
Tijdens de raadsvergadering van maandag 13 
november jongstleden stond de behandeling 
van de ‘Programmabegroting 2024’ op de 
agenda. Dat betekend dat de vergadering 
begon met de Algemene Beschouwingen van 
alle partijen in de raad. Er werden tijdens deze 
beschouwingen meerdere amendementen en 
moties ingediend.  
 
Voorstel tot het vaststellen van de Programma-
begroting 2024 
De voorliggende Programmabegroting is geba-
seerd op het raadsprogramma, het realiseren 
van deze ambities blijft onveranderd. Wel heb-
ben we in de huidige financiële situatie te 
maken met tegenwind, dat betekent dat we op 
zoek moeten naar balans tussen het uitvoeren 
van onze ambities en de mogelijkheden van 
ons huishoudboekje.  
 
Voordat het voorstel in stemming gebracht kon 
worden, werden er een 4-tal amendementen in-
gediend.  
Amendement van Solidair Oldenzaal  
betreffende ‘voorstel tot het vaststellen van de 
Programmabegroting 2024 inclusief bijlagen-
boek’ – De Höfte;  
    • Roept op om aan het besluit toe te 
   voegen; met dien verstande dat in de 
   programmabegroting 2024 een extra 
   structurele financiële bijdrage van 
   maximaal €65.000 per jaar wordt ge-
   reserveerd voor natuur- en milieu-edu- 
   catief centrum De Höfte, mits de daad
   werkelijke uitkering van dit bedrag 
   vergezeld gaat met een door een on
   afhankelijke verkenner gegeven oor-
   deel waarin duidelijk wordt dat extra 
   gelden noodzakelijk zijn voor de te 
   voeren bedrijfsvoering en deze struc-
   turele lasten te dekken uit de Alge-
   mene Reserves. 
     Dit amendement is verworpen  
               (SO, PvdA stemden voor; WG,  
               VVD, CDA, GL en D66 stemden 
               tegen). 
 
Amendement van de fractie van GroenLinks be-
treffende ‘investering lokale democratie Twente 
FM’; 
    • Roept op om aan het besluit toe te 
   voegen: een bedrag van €2,50 per in
   woner beschikbaar te stellen aan  
   TwenteFM. Het eerste jaar dit te finan- 
   cieren uit de algemene reserves en de 
   dekking van de opeenvolgende jaren 
   opnieuw te bepalen na herziening van 
   de financiering van het Publieke Om-
   roepbestel in 2025. 
     Dit amendement is verworpen  
               (VVD, PvdA, SO, GL en D66 stem- 
               den voor; WG en CDA stemden  
               tegen). 
 
Amendement van Solidair Oldenzaal betref-
fende Global Goals in de Programmabegroting 
2024; 
    • Roept op om aan het besluit toe te  
   voegen; met dien verstande dat in de  
   teksten van de Programmabegroting  
   2024 de koppelingen met de Global 

   Goals worden geschrapt; 
     Dit amendement is verworpen (SO  
                stemde voor; WG, VVD, CDA,  
                PvdA, GL en D66 stemden tegen). 
 
Amendement van de Oldenzaalse VVD betref-
fende Vondelpark 2.0; 
    • Roept om daar waar staat: 
    Vast te stellen de Programmabegroting 
   2024, inclusief: De daarin opgenomen 
   aanvullend en nieuw beleid; te wijzi-
   gen in Vast te stellen de Programma
   begroting 2024, inclusief:  De daarin 
   opgenomen aanvullend en nieuw be-
   leid (exclusief Masterplan Vondelpark 
   2.0); 
     Dit amendement is verworpen  
                (VVD en SO stemden door; CDA,  
                WG, PvdA, GL en D66 stemden  
                tegen).  
  
Na de stemming over de amendementen 
volgde de stemming over het (ongeamen-
deerde) originele voorstel ‘tot het vaststellen 
van de Programmabegroting 2024’. Dit voorstel 
is unaniem aangenomen, alle partijen stemden 
voor.  
 
Dat betekent dat er is besloten om: 
1.  Vast te stellen de Programmabegroting 
2024, inclusief: 
    • de daarin opgenomen voorstellen aan-
   vullend en nieuw beleid; 
    • budgetautorisatie zonder nadere be-
   sluitvorming voor kredieten: 
•  Vervanging speelvoorziening Openbaar  
   Groen: € 75.000; 
•  Uitvoering audit Wet Politiegegevens:  
   € 20.000; 
   • het hierin opgenomen dekkingsplan,  
   inclusief de voorgestelde tarieven 
   OZB, afval en riool zoals opgenomen 
   in de paragraaf Lokale heffingen; 
    • het bij de begrotingsstukken beho-
   rende bijlagenboek 2024; 
2.  Dat de voorstellen aanvullend/nieuw beleid 
met betrekking tot de volgende onderdelen na-
dere bespreking/autorisatie vergen in de ge-
meenteraad en daarom t.z.t. voor definitieve 
besluitvorming nog worden geagendeerd voor 
de gemeenteraad: 
    • de kredieten uitvoering GRP 2024; 
    • uitvoering verkeersknelpunten 2024; 
    • de overige voorstellen 2024 met be- 
   trekking tot de binnen- en buiten 
   sportaccommodaties; 
    • de overige voorstellen 2024 met be- 
   trekking tot de onderwijshuisvesting.  
 
Naast amendementen werden er ook een 3-tal 
moties ingediend bij de Programmabegroting 
2024.  
De motie ‘Duurzaam op Dak’ van GroenLinks, 
roept het college op om: 
   - bij alle projecten waarbij de gemeente  
   betrokken is en waarbij het eveneens  
   mogelijk is om zonnepanelen te plaat- 
   sen; 
   - alle technische mogelijkheden bekijkt 
   voor het gebruik en verdelen van de 
   opgewekte energie en niet alleen het 

   rendement op basis van de mogelijk-
   heid en het rendement van terug leve-
   ren; 
   - een waarde toekent aan het verlies  
   van de niet benutte dakruimte zodat  
   deze mee genomen kan worden bij de  
   overweging voor het wel of niet plaat- 
   sen van zonnepanelen.  
Deze motie is verworpen (CDA, PvdA, GL en 
D66 stemden voor; WG, VVD en SO stemden 
tegen). 
 
De motie ‘Transformatie van leegstaande pan-
den naar woonruimte’ van PvdA, roep het col-
lege op om: 
1.  een inventarisatie te maken van leegstaande  
   (kantoor)panden en met de eigenaren in ge- 
   sprek te gaan om te komen tot een ver- 
   snelde transitie van die leegstaande panden  
   naar woningen; 
2.  het expertteam Woningbouw (uitgevoerd  
   door Rijksdienst voor Ondernemend Neder- 
   land) te vragen om hulp en advies bij: 
•  het toepassen van bouwkundige wet- en re- 
   gelgeving; 
•  projectorganisatie; 
•  financiering; 
•  belastingen; 
•  woon- en inrichtingsconcepten; 
•  matching van eigenaren en potentiële afne- 
   mers. 
3.  Met onze buurtgemeenten in NOT te bezien  
   of eventuele uitbreidingslocaties over de ge- 
   meentegrenzen van Oldenzaal heen kunnen  
   bijdragen aan het versterken van het gebied  
   als geheel; 
4.  Voor de begrotingsbehandeling van de be- 
   groting 2025 (dus medio 2024) de gemeen- 
   teraad op de hoogte te brengen van de aan- 
   vullende mogelijkheden en het resultaat van 
bovengenoemde inspanningen.  
Deze motie is unaniem aangenomen! 
 
 
 
 

De motie ‘Structurele invulling geven aan be-
waakte fietsenstalling Nagelstraat’ van Solidair 
Oldenzaal, roept het college op: 
   - Werk te maken van het zoeken naar 
   een structurele invulling van de be-
   waakte fietsenstalling waarbij in ieder 
   geval de uitstraling van de fietsenstal-
   ling recht doet aan de ambities de ge-
   steld zijn aan de openbare ruimte in 
   de binnenstad; 
   - De raad over de voortgang en de fi-
   nanciële consequenties te rapporten.  
Deze motie is aangenomen (VVD, CDA, PvdA, 
SO, GL, D66 stemden voor; WG stemde tegen).  
 
Na de beraadslagingen rondom de Programma-
begroting 2024 was het tijd voor het tweede 
agendapunt van de avond.  
 
Voorstel tot het vaststellen van de leges- en 
belastingverordeningen 2024 is unaniem aan-
genomen.  
Bij dit voorstel werd door de fractie van D66 
ook nog een motie ingediend. De motie ‘kor-
tingen verduurzaming leges’, roept het college 
op om: 
   - Binnen twee maanden met een voor-
   stel te komen voor een aangepaste   
   legesverordening waarin kortingen op 
   de leges voor verduurzamingsmaatre-
   gelen van bestaande woningen of an- 
   dere hierbij horende bestaande ge-
   bouwen worden aangegeven; 
   - Een plan te maken deze kortingen in 
   de loop van de komende vijf jaren 
   naar nul af te bouwen.

Nieuws  
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Donkere wolken  
 
Die hangen boven onze gemeente de ko-
mende jaren. In 2026 een tekort van enkele 
miljoenen Euro!!! Dat betekent fors bezuini-
gen, lasten verzwaren, uitstel van investe-
ringen, inkomstenverhogende maatregelen 
of een mix van alles.   
WG Oldenzaal diende dan ook geen motie 
in voor extra beleid, maar juist wel een op-
roep aan het college om met voorstellen te 
komen om te toekomstige bezuinigingen te 
verzachten.  

E-motie was er zeker wel. Hartstikke duide-
lijk dat èlke partij wil dat De Höfte blijft, ook 
wij. Daarom heeft de raad een nadrukkelijke 
oproep gedaan aan het bestuur van De 
Höfte om samen met een onafhankelijke 
persoon te werken naar een gezonde toe-
komst. Dat laatste gunnen wij zowel bestuur 
als alle vrijwilligers zó!  
In onze beschouwingen hebben wij ook 
aandacht gevraagd voor de toekomst van 
onze stad. Ook WG Oldenzaal wil bestaande 
leegstaande ruimtes transformeren naar 
woonruimtes. De behoefte bij met name 1- 
en 2-persoonshuishoudens is groot. Het kan 
tevens zorgen voor meer inwoners. En dat 
betekent meer financiële draagkracht.  
Er breken financieel zware tijden aan. Dat 
betekent keuzes maken. Dat is niet gemak-
kelijk. Dan moet je mensen soms teleurstel-
len. Helaas hoort ook dat bij politiek. 
 

Nieuws van de raadsvergadering van maandag 13 november 2023



Maandag de 13e no-
vember 2023, de begro-
tingsvergadering met de 
vaststelling van de 
leges. Wat belooft dat 
een saaie vergadering 
te worden! Maar nee, er 

waren twee onderwerpen bij gekomen die de 
vergadering toch enerverend maakten. Zo werd 
er gesproken over extra ondersteuning voor De 
Höfte en ondersteuning van TwenteFM. D66 is 
bij De Höfte van mening dat deze mooie kin-
derboerderij enthousiast, maar ook zakelijker 
kan worden bedreven. De bestaande subsidie 
van €120.000 is hiervoor voldoende. TwenteFM 
vroeg €75.000 subsidie voor goede verslagge-

ving over Oldenzaal en over de politiek. D66 
steunde dit voorstel omdat onafhankelijke, 
vrije pers in een democratie heel belangrijk is. 
TwenteFM geeft vrij toegankelijke verslagge-
ving. Beide smeekbedes werden afgewezen. De 
Höfte en TwenteFM moeten nu dus goed im-
proviseren om hun doelen waar te maken. D66 
wenst hen daarbij alle succes toe! 
Als tweede onderwerp waren de leges aan de 
beurt. D66 maakte zich sterk om de korting op 
de leges voor energiebesparing te handhaven. 
Helaas! De raad en het college zagen hier niets 
in. D66 blijft zich inzetten voor efficiënt gebruik 
van belastinggeld voor de toekomst van Ol-
denzaal. 

De Programmabegroting: het was een mooi 
debat waarbij de verschillen tussen partijen 
zichtbaar werden. Wij maakten een rondje door 
Oldenzaal om te laten zien waarom wij zien dat 
dossiers als De Höfte onnodig escaleren. Want 
waar geven we ons geld aan uit? Veel geld gaat 
namelijk naar niet-noodzakelijke zaken die het 
college wenselijk vindt (dus niet noodzakelijk 
en niet verplicht), terwijl het ook goedkoper 
kan. Moeten we daardoor zoveel discussie voe-

ren over een waardevolle openbare voorziening 
als De Höfte? 
Bij de moties en amendementen stemden wij 
logischerwijs vóór versterking van het lokale 
voorzieningenniveau: professionalisering van 
TwenteFM, een helpende hand voor De Höfte 
en vaart maken met een permanente invulling 
van de bewaakte fietsenstalling aan de Nagel-
straat. Het verbaast ons zeer dat veel partijen 
in de raad de noodzaak ook inzien van deze 
voorzieningen maar toch halen de voorstellen 
voor De Höfte en TwenteFM het niet. Wij voe-
gen liever de daad bij het woord. En dat is mo-
gelijk als we stoppen met investeren in 
onrealistisch wensdenken en dat geld juist uit-
geven aan wat er echt toe doet in de Olden-
zaalse maatschappij.

Raadsvergadering  
13 november 2023 
Lang, goed debat, te-
leurstellend resultaat.  
Er is veel gezegd 
maar er is behalve de 
begroting maar 1 
motie aangenomen. 

Dan had het misschien ook wel wat korter ge-
kund, of niet? 
Vreemd dat TwenteFM niet gesteund wordt. 
Omliggende gemeenten doen dat wel. Waarom 
vinden zowel CDA al WG het niet nodig om lo-
kale journalistiek meer te steunen? TwenteFM 

is dichtbij en voor iedereen gratis toegankelijk. 
Voor Tubantia moet je betalen. Onafhankelijke 
journalistiek is van groot belang voor een goed 
democratie. 
Ik ben eigenlijk wel benieuwd hoe dat straks 
gaat bij de gemeenteraad verkiezingen. Wat als 
TwenteFM er weer bij is zoals bij de vorige ver-
kiezingen. Doen WG en CDA dan wel mee? Of 
zal TwenteFM heel Oldenzaal of alleen WG en 
CDA links laten liggen? Wat zou u doen? Ik wist 
het wel. 
Harry Snijders, fractieleider GroenLinks Olden-
zaal. 
 

Afgelopen maandag heeft de 
gemeenteraad de begroting 
voor 2024 behandeld. Tijdens 
voorgaande begrotingsbehan-
delingen heeft de PvdA Olden-
zaal steevast geroepen dat 
Oldenzaal haar inwoneraantal 
op peil moet houden. Alleen 

zo kan de gemeente voldoende inkomsten 
genereren om belangrijke voorzieningen in 
stand te houden. Denk hierbij aan belang-
rijke voorziening als het zwembad, een kin-
derboerderij en florerende wijken. Tijdens de 
afgelopen gemeenteraadsvergadering heeft 
Leon Lulofs namens de PvdA een voorstel 
ingediend om het inwoneraantal juist te 

laten groeien tot 40.000 inwoners. De PvdA 
wil dit bereiken door in- en uit te breiden. 
Inbreiden wil de PvdA door leegstaande be-
drijfs- en kantoorpanden versneld om te 
bouwen naar woningen. Uitbreiden wil de 
PvdA door over stadsgrenzen heen te kijken 
en in gesprek te gaan met de omliggende 
gemeenten. Samen kunnen we onderzoeken 
of een uitbreiding van bijvoorbeeld de Gra-
venbeek op het grondgebied van de ge-
meente Dinkelland tot de mogelijkheden 
behoort. Zo zorgen we ervoor dat onze wij-
ken ook in de toekomst zullen floreren. Die 
florerende wijken zijn afgelopen maandag 
een stap dichterbij gekomen, want het voor-
stel is unaniem aangenomen. 

Maandag 13 november begon de raadsver-
gadering al om 16.00 uur omdat de begro-
ting 2024 op de agenda stond. Dat gaat in 
onze mooie stad om een bedrag van totaal 
116 miljoen. Aan de besteding mag je best 
de nodige aandacht geven. In onze alge-
mene beschouwingen benoemden we dat 
we het terecht vinden dat Oldenzaal voor 
2026 en 2027 een negatief resultaat presen-
teert. Wijzigingen in het gemeentefonds ver-
oorzaken minder inkomsten vanaf 2026. 

We hebben (zoals alle partijen) aandacht ge-
vraagd voor de situatie van De Höfte. Het is 
fantastisch dat heel veel inwoners willen dat 
de Höfte blijft bestaan. Dat willen wij ook. 
We hebben er vertrouwen in dat het bestuur 
geholpen door een ondersteuner in 2024 
een prima bedrijfsplan maakt. Andere onder-
werpen voor ons: RTV Noord-Oost Twente, 
Vondelpark 2.0 (we waren het niet eens met 
de VVD om dit uit de begroting te halen), 
samenwerking Noaberkracht/Oldenzaal, Ol-
denzaal 2040 en de voortgang in de realisa-
tie van het “Sociaal hart voor Oldenzaal”. 
Soms geven we verborgen subsidie (bijvoor-
beeld gratis huisvesting), we willen dat 
graag beter zichtbaar krijgen in de begroting. 
De volledige bijdrage staat op de website 
van de gemeente.

De jaarlijkse begrotingsbehandeling was 
een levendig debat met een aantal gevoe-
lige onderwerpen. De meeste aandacht was 
voor Kinderboerderij De Höfte. De Höfte wil 
55% meer subsidie ontvangen van de ge-
meente bovenop de 120.000 euro die ze 
jaarlijks ontvangen. Wij als VVD (en met 
ons een ruime meerderheid van de Raad) 
vinden dat De Höfte geen extra subsidie 
van de gemeente moet krijgen, maar dat 
inwoners en bedrijven uit Oldenzaal de 
extra ambities van De Höfte moeten bekos-

tigen. In het algemeen vinden we dat we 
niet voor alles naar de gemeente moeten 
rennen, maar dat we ook zelf wat moeten 
doen. De Bond, sportverenigingen en cul-
turele instellingen halen zelf geld en vrij-
willigers binnen, dus dat kan De Höfte ook. 
En laat er geen twijfel zijn, natuurlijk moet 
De Höfte behouden blijven voor Oldenzaal! 
Het belangrijkste was vanzelfsprekend de 
begroting zelf. In 2026 en 2027 hebben we 
als Oldenzaal tekorten van 3 miljoen per 
jaar, dus we zullen de komende jaren bezig 
zijn met de vraag hoe en waar we kunnen 
bezuinigen zonder dat Oldenzaal daar heel 
veel last van heeft. We hebben gezonde fi-
nanciën nodig om de komende jaren veel 
investeringen (in schoolgebouwen, binnen- 
en buitensport) te kunnen doen.


